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نگذاريد كارون بميرد
يك شهروند از اهواز: چرا به خشك و مرده بودن رود كارون 

توجهي صورت نمي گيرد تا از اين حالت خارج شود؟
بهزادي از ملاير: چرا هيچ نظارتي بر قيمت اجناس و 

خدمات عمومي در اين شهر صورت نمي گيرد؟
صادقي از لنجان: نزديكي روستاي هماردنگ اصفهان 
مدرسه اي است كه در سال 39 ساخته شده و تا سال گذشته نيز 
پذيراي دانش آموزان بود، اما با ساخت مدرسه جديد اين مكان 
به تجمع معتادان تبديل شده است. مسوولان براي رسيدگي  

به اين موضوع تلاش كنند.
مرادي از تهران: موسسه... با مولفان برخورد مناسبي ندارد 
و مدت 2 سال است كه كار را از ما تحويل و حق الزحمه آن 
را پرداخت نكرده اند. آيا نبايد نظارتي بر اين موسسات صورت 

گرفته شود؟
زاده غلام از مشهد: چرا بيمه زنان خانه دار در مجلس 

مسكوت مانده است؟
ميري از كرمان: 10 سال است كه به صورت پيماني در 
بيمارستان مشغول كار هستم. از مسوولان تامين اجتماعي 
بپرسيد كه چرا در مدت مرخصي زايمان حقوق ما به دوسوم 

كاهش مي يابد؟ 
يك شهروند از تهران: قرار بود جواب آزمون جامع فني و 
حرفه اي كارداني پودماني 15 مهرماه توزيع شود، ولي تاكنون 
خبري نشده است. از مسوولان سازمان سنجش و وزارت علوم 

تقاضا دارم در اين مورد جوابگو باشند.
يك شهروند از ملاير: بتازگي در سطح شهر راكبان 
2موتورسيكلت اقدام به كيف قاپي مي كنند. از مسوولان 

نيروي انتظامي درخواست رسيدگي دارم.
سيمين از اشنويه: شهرستان اشنويه از جاده مناسب و 
شايسته اي برخوردار نيست. از مسوولان براي احداث يك جاده 

مناسب براي اين منطقه گردشگري تقاضاي رسيدگي دارم.
يزداني از تهران: چرا قبوض تلفن و تلفن همراه به در 
منازل ارسال نمي شود و هيچ كدام از شركت ها نيز در اين مورد 

پاسخگو نيستند نه اداره پست و نه مخابرات؟ 
مجيدي از تهران: مدتي است كه برخي از شهروندان جلوي 
منازل خود، اشيايي قرار مي دهند به عنوان جاي پارك ماشين. 
آيا اين كار صحيح است؟ آيا نبايد شهرداري با اين قبيل كارها 

برخورد كند؟

حق با شماست

22262142info@jamejamonline.ir

ادامه از صفحه ا ول
ــي را در مترو انتخاب  ــيري طولان  او گفت: «هر روز مس
ــرگرم شدن، اطلاعات موبايل هاي مردم  مي كنم تا براي س
ــي پيدا مي شود كه بلوتوثش را  را بخوانم. هر روز بالاخره كس
ــن بگذارد. هدفم از اين كار فقط سرگرمي است و قصد  روش

اخاذي ندارم.»
ــردم معمولا براي ردوبدل كردن  ــف، تعريف كرد كه م  ال
ــوث تلفن  ــتم بلوت ــره با هم، سيس ــي و غي ــاي صوت فايل ه
همراهشان را در مترو روشن مي كنند و اگر تلفن همراه كسي 
ــد، در چند ثانيه  ــز به برخي نرم افزارهاي ويژه هك باش مجه
ــوث، وارد تلفن همراه قرباني  ــال بلوت مي تواند از طريق ارس
ــت: «وقتي بلوتوث گوشي تلفن همراه  ــود. الف معتقد اس ش

كسي روشن باشد، يا هكر است! يا قرباني!»
ــا هك كردن تلفن همراه با بلوتوث، تنها تخصص الف  ام
ــش دختري نگران كه  ــت چطور بايد در نق نبود، او مي دانس
ــي همراه ديگران را  ــارژ گوشي اش تمام شده است، گوش ش
ــي فوري با مادر بيمار خيالي اش براي چند دقيقه  براي تماس
ــت بگيرد و كدي را وارد كند كه از طريق آن، هزينه همه  امان

مكالمات تلفني اش به حساب آنها نوشته شود!
ــود تلفن را هك   او توضيح داد : «با اس ام اس هم مي ش
ــي  كرد اما هنوز اين يك فقره را ياد نگرفته ام.» تاكنون كس
ــابقه كيفري ندارد و  ــت، او هيچ س ــكايت نكرده اس از الف ش
اعتقاد دارد وعده برخورد با هكرهاي گوشي هاي همراه فقط 

يك بلوف پليسي است. 
 در جست وجوي دزدان اطلاعات 

كسي چه مي داند الف امروز و دقيقا در اين ساعت، در كدام 
ــرگرم كردن خودش با اطلاعات  ــتگاه مترو مشغول س ايس
خصوصي مسافران است و آيا مي داند سردار احمد روزبهاني، 
ــته در گفت وگو با  رئيس پليس امنيت اخلاقي ناجا روز گذش
ــنا از افزايش برخوردهاي پليسي با باندهاي هك موبايل  ايس

خبر داده است ؟ 
ــتگيري يك باند هك   روزبهاني در اين گفت وگو، از دس
ــتفاده از  تلفن همراه خبر داد و اعلام كرد: اين گروه با سوءاس

فضاهاي مجازي اقدام به هك كردن موبايل ها مي كردند.
او صاحبان تلفن هاي همراه را در هك شدن تلفن هايشان 
مقصر دانست و افزود: اخيرا با باندهايي برخورد كرده ايم كه از 
ــتر از همه ايجاد  ــتفاده مي كنند، اما بيش فضاهاي مجازي اس
ــط صاحبان دستگاه ها فراهم شود؛ در وهله  امنيت بايد توس
ــت، نبايد در تلفن   ــم و عكس هايي كه مورد نياز نيس اول فيل
ــود و در وهله دوم نيز در صورت وجود فيلم يا  همراه ذخيره ش

عكس بايد مراقب باشند.
 جادوي سياه هكرها 

هرچند رئيس پليس امنيت اخلاقي ناجا، به جزئيات بيشتر 
ــدن تلفن هاي  و ارائه توصيه هايي براي جلوگيري از هك ش

ــت، اما سرهنگ  ــاره اي نكرده اس همراه در اين گفت وگو اش
ــاون مبارزه با جرايم خاص و رايانه اي  فريدون رهبريان، مع
ــگار جام جم، اين  ــي تهران در گفت وگو با خبرن ــس آگاه پلي

راه ها را تشريح مي كند.
ــايع ترين روش هك  ــن كه ش ــاره به اي ــان با اش رهبري
ــتم بلوتوث است  ــتفاده از سيس كردن تلفن هاي همراه با اس
به دارندگان تلفن هاي همراه تاكيد مي كند: براي جلوگيري 
از هك شدن با اين روش، به هيچ وجه سيستم بلوتوث تلفن  
ــن نگذاريد  ــود را در اماكن عمومي و بخصوص مترو روش خ
ــد عكس ها، فيلم ها و  ــردن اطلاعات مهم مانن ــل ك و از حم

پيام هاي خصوصي در تلفن  خود خودداري كنيد.
او با توضيح اين كه هك كردن موبايل با استفاده از پيامك 
نيز ممكن است، هشدار مي دهد: اگر پيامكي ناشناس دريافت 
ــتنده  كرديد آن را پيش از باز كردن، پاك كنيد چون اگر فرس

يك هكر باشد، شما با باز كردن پيام، هك خواهيد شد.
ــناخت  ــان، هك با بلوتوث، كور و بدون ش ــه گفته رهبري ب
ــا هك با پيامك، كاملا هدفمند  ــت، ام صاحب تلفن همراه اس
ــن همراه صورت  ــنا با صاحب تلف ــت و از طريق فردي آش اس
ــنا در فاصله اي معين از  ــماره اي ناآش مي گيرد، يعني هكر با ش
ــعاع 100 متري) مي ايستد و براي او  صاحب تلفن همراه (تا ش
پيامكي ناشناس مي فرستد و در صورتي كه قرباني، پيامك را باز 

كند، هكر مي تواند پوشه هاي اطلاعات خصوصي او را بدزدد.
ــاون مبارزه با جرايم  ــر هك كردن از زبان مع روش ديگ
ــتفاده از وارد  ــس آگاهي تهران، با اس ــاص و رايانه اي پلي خ
ــت. پس از  ــن همراه طرف مقابل اس ــردن يك كد در تلف ك
ــود و از آن پس  ــردن اين كد، تلفن همراه هك مي ش وارد ك
ــخصي اش، به حساب  همه هزينه تماس هاي هكر با تلفن ش
ــته مي شود. رهبريان تاكيد مي كند: «تنها راهي  قرباني نوش
كه براي جلوگيري از اين روش هك كردن وجود دارد، پرهيز 

از سپردن گوشي همراهتان به غريبه هاست.»
 قانون، هكرها را هك مي كند؟ 

بر اساس ماده (1) قانون جرايم رايانه اي و خاص كه سال 
گذشته به تصويب رسيد، هركس به طور غيرمجاز به داده ها 
ــيله تدابير  ــه اي يا مخابراتي كه به وس ــتم هاي رايان يا سيس
امنيتي حفاظت شده است دسترسي يابد، به حبس از 91 روز 
ــال يا جزاي نقدي از 5 تا 20 ميليون ريال يا هر دو  تا يك س

مجازات محكوم خواهد شد.
ــرهنگ مهرداد اميدي، مديركل اداره مبارزه با جرايم  س
ــتناد به اين قانون،  ــه اي پليس آگاهي ناجا با اس ــاص رايان خ
ــخصي افراد از طريق تلفن همراه شان را  دزدي اطلاعات ش
ــو با «جام جم»، جرم مي داند اما بهروز مهاجري،  در گفت وگ
ــران در اين باره نظري متفاوت دارد و  ــتري ته قاضي دادگس

ــد: مجازات هك كردن تلفن همراه ديگران، معمولا  مي گوي
براساس اين كه چنين اقدامي با چه هدفي انجام شده است، 
ــي كه با هدف اخاذي  تغيير مي كند.  براي مثال مجازات كس
اطلاعات شخصي ديگران، موبايل آنها را هك كرده است با 
ــي كه با هدف كلاهبرداري و انتقال هزينه تماس هايش  كس

چنين اقدامي كرده است فرق دارد.
ــا با هدف كنجكاوي  ــي صرف به گفته او معمولا اگر كس
ــان را هك كند، مجرم  ــور خصوصي ديگران موبايلش در ام
ــود! هرچند با توجه به گفته هاي مهاجري،  محسوب نمي ش
ــخصي افراد از طريق تلفن  از ديد قانون، دزدي اطلاعات ش
ــايد يكي از آن  ــت،  اما چنين عملي ش ــان جرم نيس همراهش
ــي مرزهاي اخلاق و  ــان مي دهد گاه ــد كه نش مواردي باش
ــت كه حتي اگر عملي،  ــوند و اينجاس قانون از هم جدا مي ش
ــود، دست كم، غيراخلاقي هست و  غيرقانوني محسوب نش

امنيت رواني جامعه را به خطر مي اندازد.  
ــكل  ــدن اين مش ــد باتوجه به همه گير ش به نظر مي رس
ــذاران براي تدوين  ــزون آن، بايد قانونگ ــترش روزاف و گس
ــون و قوه قضاييه براي اجراي  ــن محكم و مجريان قان قواني
ــند، چراكه  ــته باش ــاي بازدارنده اهتمام ويژه داش مجازات  ه
ــترش اين پديده كيان خانواده را تهديد مي كند و امنيت  گس

رواني جامعه را به مخاطره مي اندازد.

بلوتوث هايتان را خاموش كنيد
اگر پيامكي ناشناس دريافت كرديد آن را پيش از باز كردن، پاك كنيد چون احتمال دارد فرستنده يك هكر باشد

سربازان وظيفه بيمه عمر مي شوند
سربازان وظيفه براساس برنامه پنجم توسعه تحت پوشش 

سازمان تامين اجتماعي نيروهاي مسلح قرار مي گيرند .
ــه روز  ــدگان مجلس در جلس ــزارش فارس، نماين ــه گ ب
ــي لايحه برنامه پنجم توسعه  ــته خود در جريان بررس گذش
ــي و تصويب كردند كه  ــور، ماده 37 اين لايحه را بررس كش
ــمولان وظيفه نيروهاي مسلح و بسيجيان  براساس آن مش
فعال در صورت فوت به لحاظ خدمتي  يا غيرخدمتي و از لحاظ 
ــازمان  ــش س از كارافتادگي، بيمه عمر و حوادث، تحت پوش

تأمين اجتماعي نيروهاي مسلح قرار مي گيرند.

 ورود ماهانه 40 زندانى ديه
 به زندان ها

رئيس ستاد ديه كشور با بيان اين كه در 25 ماه گذشته، 
يكهزار زندانى ديه وارد زندان هاى كشور شده اند، گفت: بيشتر 
اين زندانيان به دليل مستى، نداشتن گواهينامه، اعتياد و... 
سبب تصادف و فوت و جرح عابران شده اند و در مجموع 3500 

زندانى ديه در كشور وجود دارد.
اسداالله جولايى در گفت وگو با مهر با بيان اين كه از سال 
47 تا 87 به قربانيان حوادث رانندگى و تصادفات بى توجهى 
شد، افزود: در اين 40 سال، هيچ سازمان يا نهادى متولى 
توجه به قربانيان حوادث، خانواده كشته شدگان در تصادفات و 

زندانيان ديه نبوده است.
وى اظهار كرد: براساس آمار ستاد ديه كشور، در 30 سال 
گذشته بيش از 460 هزار نفر بر اثر تصادف منجر به فوت يا 
نقص عضو وارد زندان شده اند، در حالى كه پس از تصويب 
قانون اجباري شدن بيمه شخص ثالث در سال 82 تنها 30هزار 

نفر به عنوان زندانيان ديه وارد زندان شدند.
رئيس ستاد ديه كشور با اشاره به اين كه 30 درصد زندانيان 
ديه را جوانان زير 30 سال و 80 درصد از كل زندانيان را افراد 
متاهل تشكيل مي دهند، از تدوين طرح جامع اصلاح عبور و 
مرور كشور در كميته راهبردى آموزش و پژوهش ستاد ديه خبر 
داد و افزود: اين طرح براى تصويب به شوراى فرهنگ عمومى 
كشور ارائه شد و مهرماه امسال توسط شوراى فرهنگ عمومى 
و شوراى عالى ترافيك تصويب و به تمامى استاندارى هاى 
كشور ابلاغ شد كه براساس آن، تمامى دستگاه هاى آموزشى 
(31 دستگاه دولتى) ملزم به آموزش همگانى عبور و مرور و آشنا 
كردن مردم با قوانين و آيين نامه راهنمايى و رانندگى شده اند.

وى افزود: براساس اين طرح، وزارت آموزش و پرورش 
بايد اصول راهنمايى و رانندگى و عبور و مرور در شهر را در 
كتب درسى دانش آموزان از پيش دبستانى تا دانشگاه آموزش 
دهد.جولايى اظهار كرد: اجراى طرح آموزش همگانى عبور 
و مرور براى مساجد، پايگاه هاى بسيج، نمازجمعه ها، سازمان 
تبليغات اسلامى، دانشگاه ها، حوزه هاى علميه، صداوسيما، 

سينما، رسانه ها و... در اين طرح ديده شده است.
رئيس ستاد ديه كشور با بيان اين كه سالانه بيش از 
25هزار نفر قربانى تصادفات رانندگى در كشور مى شوند، 
گفت: آمارها نشان مى دهد كه سالانه بيش از 300 هزار نفر بر 
اثر تصادفات رانندگى راهى بيمارستان ها مى شوند، به همين 
علت دستگاه هاى آموزشى براى جلوگيرى از اين حوادث، 

رسالت بزرگى بر عهده دارند و بايد پاسخگو باشند.

فسخ قرارداد تامين اجتماعي 
با پزشكان زيرميزي بگير

مديرعامل صندوق تامين اجتماعي با تاكيد بر برخورد 
قاطع صندوق تامين اجتماعي با پديده زيرميزي توسط تعداد 
اندكي از پزشكان طرف قرارداد با اين صندوق، دريافت هرگونه 
وجهي از بيماران خارج از چارچوب قانوني را غيرقابل پذيرش 
دانست و گفت: در صورت مشاهده اين گونه تخلفات، قرارداد 

پزشك متخلف با اين صندوق فسخ خواهد شد.
رحمت االله حافظي از پرداخت تمامي مطالبات صندوق 
تامين اجتماعي به پزشكان، دندانپزشكان و داروخانه ها تا 
پايان مردادماه به اين صندوق خبر داد و افزود: ظرف 2ماه 
آينده، مطالبات دانشگاه هاي علوم پزشكي در چارچوب 

قانون بودجه 89 تسويه خواهد شد.

امسال مربي بهداشت 
استخدام نمي شود

با اين كه 80درصد مدارس كشور در انتظار مربي بهداشت 
هستند و هنوز در بسياري از شهرستان ها و روستاهاي كشور 
مربيان بهداشت در انتظار تعيين تكليف به سر مي برند، وزير 
آموزش وپرورش اتمام حجت كرد كه امسال هيچ مربي 

بهداشتي استخدام نخواهد شد.
به گزارش ايسنا، حميدرضا حاجي بابايي در حاشيه ديدار 
با وزير آموزش و فرهنگ كشور قبرس اعلام كرد: بگذاريد 

خستگي 40 هزار استخدام نيرو بيرون بيايد.
وي افزود: هر چند اين موضوع را اعلام كرديم و مقرر 
شد از آن 60 هزار حق التدريسي كه قرار بود استخدام شوند، 
مجلس 5000 نفر را براي مربيان بهداشت تخصيص داد، 
اما بايد روند قانوني آن طي شود و علاوه بر برگزاري آزمون 
مربوط، بايد اعتبارات آن نيز تخصيص يابد. وي با بيان اين كه 
استخدام اين مربيان قطعا امسال انجام نمي شود، بيان كرد: 
كمبود نيرو داريم و بيش از اين تعداد هم نيرو نياز داريم؛ اما 
به هر حال براساس تكليف قانوني بايد آن را انجام دهيم، لذا 
سعي مي كنيم در فرصتي كه پيش مي آيد، اين نيروها استخدام 
شوند.حاجي بابايي درباره اين كه رئيس كميسيون آموزش و 
تحقيقات اعلام كرده است كه نظام 3ـ 3ـ 6 اجرايي نخواهد 
شد، اضافه كرد: ما مجري هستيم و هر قانوني كه از سوي 
مجلس شوراي اسلامي و شوراي عالي انقلاب فرهنگي به 

آموزش و پرورش اعلام شود، آن را اجرا مي كنيم. 

 بنياد شهيد نمي تواند
 آرم طرح ترافيك صادر كند

طرح  آرم هاي  توزيع  بر  مبني  اخباري  انتشار  پي  در 
ترافيك غير معتبر بين جانبازان و جريمه شدن دارندگان 
اين نوع آرم ها  توسط پليس هنگام تردد در محدوده طرح 
ترافيك، دبير شوراي عالي ترافيك كشور اين اقدام بنياد 
شهيد را غيرقانوني دانست و تاكيد كرد: بنياد شهيد نمي تواند 

آرم طرح ترافيك صادر كند.
سيدمجتبي شفيعي در گفت وگو با فارس افزود: امسال 
بنياد شهيد درخواستي ارائه كرده است تا علاوه بر سهميه اي 
كه شهرداري بين آنها توزيع كرده، 4000 مجوز ديگر هم 
براي آنها صادر شود كه با اين درخواست موافقت شده و 
موضوع را ابلاغ كرده ايم.وي گفت: در گذشته بنياد به صورت 
شفاهي توافقاتي انجام مي دادند و در محدوده طرح تردد 
مي كردند، البته اين فقط مربوط به بنياد شهيد نيست و برخي 

نهادها و سازمان ها، اين كار را انجام مي دادند.
شفيعي تصريح كرد: در شرايط فعلي، با توجه به اين كه 
در  تردد  حق  افرادي  فقط  است،  شده  مكانيزه  سيستم 
محدوده طرح ترافيك را دارند كه از شهرداري مجوز دريافت 
كرده باشند و شماره پلاك آنها در بانك اطلاعاتي ذخيره 

شده باشد.

دانشگاه  ادغام  درباره  اظهارنظري  در  بهداشت  وزير 
علوم پزشكي ايران گفت: معاونت توسعه رياست جمهوري 
ابلاغيه اي در اين باره داشت كه ما نيز آن را در شوراي گسترش 

دانشگاه هاي علوم پزشكي مصوب كرديم.
دكتر مرضيه وحيددستجردي در گفت وگو با مهر در پاسخ 
به اين پرسش كه در نهايت اين ادغام  براساس چه محمل 
قانوني صورت گرفته است، افزود: معاونت توسعه و مديريت 
نيروي انساني رياست جمهوري در اين زمينه ابلاغيه اي داشت 
و ما هم كار كارشناسي كرديم و ديديم كه اين كار خوبي است و 

در شوراي گسترش وزارت بهداشت آن را مصوب كرديم.
دانشگاه علوم پزشكي ايران از روز شنبه 8 آبان ماه 89 
توسعه  معاونت   110 / 677 شماره  مصوبه  ابلاغ  براساس 
مديريت و سرمايه انساني رئيس جمهور منحل شد و تمامي 
فعاليت هاي بهداشتي، درماني دانشگاه علوم پزشكي ايران 
واقع در استان البرز به دانشكده علوم پزشكي كرج، تمامي 
واحدهاي بهداشتي، درماني دانشگاه علوم پزشكي ايران 
به دانشگاه علوم پزشكي شهيد بهشتي و تمامي واحدهاي 
آموزشي و پژوهشي و دانشجويي به دانشگاه علوم پزشكي 

تهران انتقال يافت.
در حال حاضر كميته اي متشكل از نمايندگان 3 كميسيون 
آموزش، بهداشت و اصل 90 مجلس شوراي اسلامي پيگيري 

اين قضيه را در مجلس شوراي اسلامي عهده دار شده اند. 
 انحلال غيرقانوني است

از سوي ديگر، محمد فرهادي وزير سابق بهداشت گفت: 
انحلال دانشگاه علوم پزشكي ايران در صورتي قانوني است 
كه مصوبه هيات امناي دانشگاه و شوراي گسترش آموزش 

پزشكي وزارت بهداشت را داشته باشد در حالي كه هيچ يك از 
مراحل براي اتخاذ اين تصميم ناگهاني طي نشده است.

فرهادي كه استاد دانشگاه علوم پزشكي ايران و رئيس 
گروه گوش و حلق و بيني اين دانشگاه بود، در گفت و گو با 
فارس، افزود: دانشگاه علوم پزشكي ايران، دانشگاه انقلاب 
است كه بعد از تشكيل وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشكي در سال 64 ابتدا به عنوان مركز آموزش پزشكي ايران 
و در سال 68 به عنوان دانشگاه علوم پزشكي ايران شكل 

گرفت.
وي گفت: اين دانشگاه توانست در مدت كوتاهي قوي ترين 
استادان و امكانات پزشكي را در رشته هاي مختلف پزشكي 
اعم از قلب، ارتوپدي، گوش و حلق و بيني و سوختگي گردهم 
آورد و در برخي از اين رشته ها با دانشگاه علوم پزشكي تهران 
رقابت داشت و حتي مثلا در گروه گوش و حلق و بيني قطب 

علمي و مرجع كشور بود.
وي افزود: اما تصميم ناگهاني انحلال اين دانشگاه باعث 
سرخوردگي هيات علمي و مراكز تحقيقاتي اين دانشگاه شده 
است ضمن اين كه تا جايي كه بنده اطلاع دارم مراحل قانوني 
انحلال و ادغام اين دانشگاه شامل تصويب هيات امناي 
دانشگاه و بعد از آن تشكيل و تصويب شوراي گسترش آموزش 

پزشكي قبل از اتخاد اين تصميم طي نشده است.
 ادغام نه انحلال

در همين  حال، روابط عمومي وزارت بهداشت با ارسال 
نمابري به «جام جم» اعلام كرد: دانشگاه علوم پزشكي ايران 
در سه دانشگاه علوم پزشكي تهران، شهيد بهشتي و كرج ادغام 

شده و استفاده از كلمه انحلال براي آن درست نيست.

وزير بهداشت: 
دانشگاه ايران را با ابلاغ معاون رئيس جمهور ادغام كرديم

معاون رئيس جمهور در امور جوانان ضمن ابراز نگراني از 
افزايش سن ازدواج به عنوان مهم ترين مشكل ازدواج جوانان 

گفت: حواسمان جمع باشد، طلاق رو به افزايش است.
به گزارش ايلنا، مهرداد بذرپاش به مناسبت هفته ازدواج 
(17 تا23 آبان) افزود: وقتي از جوانان ازدواج نكرده مي پرسيم 
چرا زندگي مشترك خود را آغاز نكرده ايد جواب هاي مختلفي 
به اين سوال مي دهند، مثلا برخي مي گويند هنوز دختر مورد 
علاقه خود را پيدا نكرده ايم يعني پدر و مادرم آستين هايشان را 
برايم بالا نزدند، برخي ديگر مي گويند ما خودمان بايد همسر 
مورد علاقه مان را انتخاب كنيم و هنوز انتخاب نكرد ه ايم، برخي 
ديگر معتقدند دولت بايد شغل در كشور ايجاد كند و جوانان 
پس از اين كه شاغل شدند، خودشان ازدواج مي كنند. گروه 
ديگر بر اين اعتقادند كه اگر دولت به جوانان مسكن مناسب 
ارائه كند جوانان خودشان بلدند ازدواج كنند برخي ديگر هم 
مي گويند دولت هزينه هاي ازدواج را پايين بياورد قطعا جوانان 

ازدواج مي كنند. 
 اقتصاد دليل اصلي ازدواج نكردن جوانان نيست 
اين  منكر  من  گفت:  جوانان  ملي  سازمان  رئيس 
نمي شوم كساني كه مي خواهند ازدواج كنند بايد منبع 
اين است  اما صحبت من  باشد  درآمد مناسبي داشته 
 كه منبع درآمد، شرط لازم و كافي براي ازدواج نيست. 
بذرپاش مثالي را ارائه كرد و گفت: جوانان بالاي شهر 

تهران كه معمولا از وضعيت اقتصادي مناسبي برخوردارند 
يا شغل خوبي دارند يا حداقل پدر آنها خانه مناسبي را براي 
ازدواج در اختيارشان قرار مي دهد چندان تمايلي براي 
ازدواج ندارند و نرخ ازدواج در مناطق شمال تهران از نرخ 
ازدواج در مناطق جنوبي تهران پايين تر است در حالي كه 
آنها توانايي مالي براي ازدواج دارند. البته نرخ طلاق در 
مناطق شمال شهر تهران نسبت به مناطق جنوب شهر 

بيشتر است. 
 افزايش همزمان ازدواج و طلاق 

او افزود:  اگر فرض بگيريم مسائل اقتصادي و مالي شرط 
لازم براي ازدواج است اين تناقض ها را چگونه مي توانيم 

حل كنيم؟به گفته وي، براساس آخرين آمار برآورد ازدواج 
براي امسال حدود يك ميليون است و سال گذشته نيز 900 
هزار ازدواج در كشور اتفاق افتاده است و هر سال حدود 5 تا 

10 واقعه رشد ازدواج داشتيم. 
بذرپاش گفت: در نرخ طلاق نيز در كشور شاهد رشد 
بوده ايم و بايد در اين زمينه حواسمان را جمع كنيم. در حال 
حاضر رشد طلاق شتاب بيشتري از رشد ازدواج در كشور 
دارد و اين برازنده كشور عزيز ما نيست. هر چند طلاق حق 
قانوني هر كسي است؛ اما برازنده نيست و ما بايد همانقدر 
كه براي امر ازدواج در كشور تلاش مي كنيم، سعي كنيم كه 

نرخ طلاق را نيز در كشور كاهش دهيم. 

هشدار سازمان ملي جوانان  درباره افزايش طلاق در كشور
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